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Félidejéhez közeledik 
a moszkvai tanácskozás 

Figyelemmel elemzik az MSZMP állásfoglalását 

A DNFF minden halaimái 
átruházta a forradalmi 

kormányra 

A moszkvai tanácskozás színhelye 

Az a tisztelet és megíbe 
csülés. amely a moszkvai zik és értékelik az MSZMP 
tanácskozás köreiben az állásfoglalásait tartalmazó 
MSZMP iránt nyilvánul meg majd egyórás beszédet, 
a „nagy értekezlet" előkészí- A nemzetközi tanácskozá-
tésebén vállalt sikeres koz- s o n , amely félidejéhez köae-

A dél-vietnami politikai 
helyzet alakulásónak fontos 
eseménye az ideiglenes for-
radalmi kormány megalakí-
tásáról szóló bejelentés. A 
DNFF közlemény szerint az 
ú j kormány elnökévé Huynh 
Tan Phat dél-vietnami poli-
tikust, a DNFF volt főtitká-
rát, neves saigoni építészt vá-
lasztották meg. 

Az ideiglenes forradalmi 
kormány megalakítását 1969. 
május 23-án megtartott kon-
zultatív értekezleten határoz-
ták el. Ezen részt vettek a 
DNFF Központi Bizottságá-
nak és a Nemzeti Demokrati-
kus és Békeerők Szövetsége 
Központi Bizottságának dele-
gációi. A konzultatív értekez-
let határozatának értelmében 
1969. június 6—8. között Dél-
Vietnam felszabadított körze-

tében megtartották a kong-
resszust, amelyen 88 küldött 
és 72 vendég vett részt. 

A küldöttek egyhangúlag 
elfogadták a kongresszus fő 
határozatát a Dél-vietnami 
Köztársaság megalapításáról, 
a Dél-vietnami Köztársaság 
ideiglenes forradalmi kormá-
nya megalakításáról és a kor-
mány mellett működő kon-
zultatív tanács létrehozásáról. 

A DNFF rádiója szerdán 
bejelentette, hogy a Dél-viet-
nami Nemzeti Felszabadítás! 
Front minden hatalmát átru-
házta az ideiglenes forradal-
mi kormányra. A közlemény 
hangsúlyozza, hogy az intéz-
kedés kiterjed a párizsi tár-
gyalásokon résztvevő DNFF-
küldöttség irányításának jo-
gára is. 

Algírban hivatalosan beje-
lentették, hogy Algéria elis-

merte a dél-vietnami ideigle-
nes forradalmi kormányt. 

Az Egyesült Államok nem 
ismeri el a dél-vietnami ide-
iglenes forradalmi kormányt; 
de az USA álláspontja az, 
hogy a párizsi tárgyalásokat 
folytatni kívánja, „függetle-
nül attól, hogy a másik fél 
küldöttségének mi az elne-
vezése". 

Alekszej Koszigin szovjet 
miniszterelnök szerdán a 
Kremlben fogadta Dang Qu-
ang Minh-t, a DNFF állandó 
képviseletének vezetőjét, aki 
beszámolt a Dél-vietnami 
Köztársaság ideiglenes forra-
dalmi kormányának megala-
kításáról. 

Koszigin közölte, hogy ezt 
a jelentős eseményt a szovjet 
kormány meg fogja tárgyal-
ni. 

reműködésért, Kádár János 
kedden elhangzott nagyhatá-
sú beszéde után tovább nö-
vekedett. A kommunista vi-
lágfórum képviselői, a szöv-
őét főváros politikai körei, a 
Moszkvában akkreditált kül-
földi újságírók megkülön-

ledik, egyre nagyobb átütő 
erővel bontakozik kl a sok-
oldalú állásfoglalások alap-
tendenciája: erősíteni a 
kommunista mozgalom egy-
ségét, a marxizmus—leniniz-
mus, a proletár internaciona-
lizmus alapján. Az elvi ál-

Az építőipar negyedik 
ötéves tervi műszaki 

fejlesztése 
Az Építésügyi és Városfej-

lesztési Minisztérium kidol-
gozta, húsz kötetben kinyom-
tatta és a vállalatok rendel-
kezésére bocsátotta az építés-
ügyi ágazat negyedik ötéves 
tervi műszaki fejlesztési kon-
cepcióit. Ez vitaanyag, amely-
nek alapján az ország nagy 
építési körzeteiben régió-ér-
tekezleteken beszélték meg a 
minisztérium és a helyi vál-
lalatok vezetői a fejlesztési 
elképzeléseket. Eddig Győ-
rött, Pécsett, Miskolcon, Sze-
geden és Debrecenben tartot-
tak ilyen megbeszélést, és az 
országos vita befejezéseként 
szerdán a fővárosi tanács 
klubtermében került sor az 
utolsó, a budapesti régió vál-
lalatainak tanácskozására. 

Dr. Szabó János, az építés-
ügyi és városfejlesztési mi-
niszter első helyettese tar-
tott előadást az ágazat mű-
szaki fejlesztésének legfonto-
sabb feladatairól, amelynek 
teljesítésével el kell érni, 
hogy az építőipar több mint 
negyven százalékkal növelje 
termelését a negyedik ötéves 
terv végéig. Ebben a tervidő-
szakban Budapesten mintegy 
80 ezer, Pest megyében 9600 
telepszerű telepített lakást 
kell építeni. A negyedik öt-
éves tervben Budapesten két-
szerannyi, Pest megyében 
másfélszer annyi közművet 
kell építeni, mint a harmadik 
ötéves terv időszakában, s 
hozzávetőlegesen ebben a lé-
gióban mintegy 12 milliárd 
forint értékű fenntartási 
munkára lenne szükség. 

A tanácskozáson több mint 
húsz vállalat, beruházási 
szervezet és építésügyi ható-
ság képviselője egészítette ki 
hozzászólásával, javaslataival 
a központi fejlesztési elkép-
zeléseket A budapesti és az 

böztetett figyelemmel etem- lásfoglalások mind gyakrab-
ban járnak együtt olyan 
konkrét javaslatokkal, ame-
lyek az egység kialakításá-
nak előmozdítására bizonyos 
gyakorlati szervezeti formá-
kat is keresnek. illetve 
ajánlanak. 

A kommunista és munkás-
pártok tanácskozásán szerda 
délig 38 felszólalás hangzott 
él az első napirendi pontról, 
az imperialistaellenes akció-
egység kérdéséről. 

A szerda délelőtti ülésen, 
amelyen Gustáv Husák, a 
CSKP KB első titkára elnö-
költ, négyen szólaltak fel: 
William Kashtan, a kanadai, 
Santiago Carrillo, a spanyol 
Luis Carlos Prestes, a bra-
zil és Enrico Berlinguer, az 
olasz testvérpárt küldöttsé-
gének vezetője. 

A délelőtti ülést követő 
sajtótájékoztatón az AP 
amerikai hírügynökség 
moszkvai tudósítója meg-
kérdezte Leonyid Zamja-
tyintól. a szovjet külügymi-
nisztérium sajtóosztályának 
vezetőjétől, kívánja-e kom-
mentálni azt a kínai jegy-
zéket. amely a kínai határ 

előző öt régió-értekezlet vitá-
ja, tapasztalatai alapján dol-
gozzák, ki a vállalatok és az 
EVM szakemberei is a negye-
dik ötéves terv végleges mű-
szaki fejlesztési irányelveit, 
terveit. (MTI) (Folytatás a 2. oldalon.) 

Lengyel Igazságügyi 
küldöttség Szegeden 

Képünkön (jobbról balra): Győri Imre beszélget dr. 
Korom Mihállyal 

Dr. Somogyi Károlyné felvétele 
Stanislaw Walczakkal és dr. 

Városiasodás és a víz 
a 

Egyre több kell — Szegedi fények 
A városiasodás vízgazdál-

kodási problémáiról tartott 
előadást tegnap az MTESZ 
Kossuth Lajos sugárúti helyi-
ségében dr. Lászlóffy Wol-
demar, a műszaki tudomá-
nyok doktora. Nagy érdeklő-
déssel kísért előadásának 
hallgatói között a József At-
tila Tudományegyetem föld-
tani tanszékének tanárai, ta-
nulói, az Alsó-tiSzavidéki és 
Alsó-dunavidéki Vízügyi 
Igazgatóságok, a helyi víz-
gazdálkodási társulat és az 
OLAJTERV vízügyi szakem-
berei közül többen részt vet-
tek. 

Az előadás egyik alapgon-
dolata volt, hogy a városiaso-
dásnak, mint • életjelenség-
nek fő jellemzője a kon-
centráltan jelentkező víz-
szükséglet. Ezt a nagyfokú 
iparosodás, az egészségügyi 
kultúra fejlődése, és a kor-
szerű lakások tömeges építése 
okozza. Szegeden jelenleg 181 
liter egy lakos egy napi víz-
fogyasztása, 30 év múlva elő-
re láthatólag 300 liter lesz. 
Városunkban 1942-ig a laká-
sok 19 százaléka, az utóbbi 

években már 83 százaléka rú hatósági 
épült fürdőszobával. 1960-ban védik a víz 
5,8 millió köbméter víz fo-
gyott el egy év alatt Szegeden 
— az ipari és közületi fo-
gyasztással együtt — 1980-ban 
pedig 12 millió köbméter évi 
fogyasztásra lehet számítani. 

A vízhiány 1911-ben Pá-
rizsban jelentkezett először. 
Azóta a nagyvárosoknak 
szinte állandó problémájává 
vált. Nem egy metropolisba 
100—200, sőt 400 kilométer-
ről szállítják vezetéken a 
vizet. Ez a nehézség gyakran 
a városok fejlődésének is 
gátját jelenti. Ezért elsőren-
dűen fontos, hogy a távlati 
tervekben előfeltételként 
szerepeljen a szükséges 
mennyiségű víz biztosítása. 

A vízfogyasztás növekedé-
sével együtt nő a szennyvíz 
mennyiségének emelkedése. 
Mind a felszíni, mind a 
földalatti vízlelő helyek víz-
minőségét ronthatja, a jó víz 
mennyiségét erősen csök-
kentheti a szennyvíz, ha nem 
gondos szakszerűséggel veze-
tik el, illetve tisztítják meg. 
Szegeden is, másutt is szigo-

intézkedésekkel 
jó minőségét. 

Ugyanakkor nagy költségek-
kel építenek víztisztító beren-
dezéseket, amelyek a víz ú j -
ravaló hasznosítását teszik le-
hetővé. 

Szegeden és környékén kü-
lönösen fontos a vizek olaj-
szennyeződésének megaka-
dályozása, mert mind a ta-
lajban, mind a felszínen 
fennáll a szennyeződés ve-
szélye. Már pedig tudomá-
nyos megállapítások szerint 
az olajjal szennyezett víz 
egymilliószoros hígítás után 
sem élvezhető tökéletesen. A 
vízügyi igazgatóság és az 
olajkutatók, olajtermelők kö-
zött kezdettől fogva szoros 
együttműködés van e veszély 
elkerülésére Szegeden és kör-
nyékén. Ennek az együttmű-
ködésnek mindeddig csak 
pozitív eredményeiről lehet 
beszélni. 

A víz életszükséglet. Min-
den ember elsőrendű érdeke, 
hogy takarékoskodjon e nél-
külözhetetlen természeti 
kinccsel és védje tisztaságát. 

A hazánkban tartózkodó 
lengyel igazságügyi küldött-
ség dr. Stanislaw Walczak 
igazságügy-miniszter veze-
tésével kétnapos látogatásra 
tegnap a déli órákban Sze-
gedre érkezett. A küldött-
séget elkísérte Korom Mi-
hály igazságügy-miniszter. 
A vendégeket a Tisza Szálló 
tükörtermében fogadta és 
köszöntötte Győri Imre, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagja, a Csongrád 
megyei pártbizottság első 
titkára. Részt vett a fogadá-
son Török László, a Csong-
rád megyei tanács vb el-
nöke, Rózsa István, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának titkára, Sípos 
Géza, az MSZMP Szeged 
városi bizottságának titkára, 
Papp Gyula, a városi ta-
nács vb elnökhelyettese, dr. 
Kemenes Béla, a József 
Attila Tudományegyetem 
tudományos rektorhelyette-
se, dr. Antalffy György, 
professzor, a József Attila 
Tudományegyetem Állam-
és Jogtudományi Karának 
dékánja, dr. Simon László, 
a szegedi megyei bíróság 
elnöke, dr. Pozsgai István 
megyei főügyész, és dr. Já-
ger László ezredes, a sze-
gedi katonai bíróság elnöke 
is. 

Délután a vendégek rö-
vid városnézés után elláto-
gattak a József Attila Tu-
dományegyetem Állam- és 
Jogtudományi Karára. I t t 
fogadta őket dr. Antalffy 
György, aki megismertette 
a lengyel Igazságügy-mi-
niszterrel és kíséretével a 
tanszékek oktató- és tudo-
mányos munkáját . A ven-
dégek fogadásán résztvevő 
egyetemi tanárok, oktatók 
kérdéseket tettek fel a len-
gyel igazságügy-miniszter-
nek, aki tolmácsolta a var-
sói egyetem professzorainak 
és oktatóinak üdvözletét. 
Hangoztatta a gyakorlat és 
a tudomány együtthaladá-
sát, beszélt a lengyel jogtu-
domány és igazságszolgálta-
tás mai helyzetéről. Java-
solta a varsói és a szegedi 
egyetem kölcsönös kapcso-
latát, személyes részvételé-
vel, közreműködésével is. 

Ma a vendégek program-
ja folytatódik. Délelőtt dr. 
Simon László, a megyei bí-
róság elnöke lát ja őket ven-
dégül hivatalában, azt kö-
vetően megtekintik a Marx 
téri büntetés-végrehajtási in-
tézetet, majd ellátogatnak a 
tápéi háziipari szövetkezet-
be. 


